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EDITORIAL
Milí studenti a kolegové,
jsem velmi rád, že nový akademický rok začal tak, jak jsme všichni 
zvyklí, tedy prezenčně. Doufám, že se nám podaří zimní semestr za-
končit s co nejmenšími zásahy do standardní výuky. Letošní podzim 
se však bohužel nese v duchu obav ze zdravotních a ekonomických 
dopadů pandemie COVID-19 a očekávání společenských změn. To 
vše přispívá k polarizaci společnosti a má nepříznivý vliv i na naši 
univerzitu. Velmi vás proto prosím o  dodržování platných vlád-
ních opatření, doporučení a vnitřních norem UTB. Buďme k sobě 
vzájemně ohleduplní. Krásným příkladem solidarity a  lidskosti je 
dobrovolnická činnost našich studentů při odstraňování následků 
tornáda na jižní Moravě, za kterou všem moc děkuji. 

I  přes nelehké období nelze polevit v  rozvoji   univerzity. 
Aktuální vydání časopisu Universalia informuje o  významném 
zastoupení práce našich studentů a zaměstnanců na světové vý-
stavě EXPO 2020 v Dubaji. Dozvíte se také, že navazujeme spolu-
práci s významnými externími partnery pro zvýšení kvality studia 
a zaměřujeme se na práci s lidskými zdroji, která patří k našim 
prioritám. Představíme vám některé z  inspirujících osobnos-
tí, jež působí na UTB a  zmíníme se o  propagaci vědy a  pozná-
ní, podpoře umění, sportu a  o  našem zodpovědném přístupu 
k ochraně životního prostředí. 

Čas plyne velmi rychle a letos slaví Univerzita Tomáše Bati 
ve Zlíně již 20. výročí svého založení. Za uplynulých dvacet let 
bylo vykonáno mnoho dobré práce. Rád bych poděkoval všem, 
kteří se na budování UTB podíleli. Věřím, že bude příležitost si 
toto významné výročí připomenout v  prostorách nově zrekon-
struované auly na předvánočním setkání. 

Přeji vám pevné zdraví a klidný zbytek roku.
prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D., rektor

CZ
Dear students and colleagues,
I’m very happy to see that the new academic year has started in the 
way we’re all used to, including full-time classes. I hope we shall be 
able to finish the winter semester by holding classes in the standard 
manner, with as little interference as possible. Unfortunately, this 
autumn is affected by concerns about the impact of the COVID-19 
pandemic on health and the economy, as well as expectations of 
social change. All of this contributes to the polarisation of society 
and has an adverse effect on the University. Therefore, I urge you to 
observe the applicable government measures, recommendations 
and internal TBU regulations. Let’s behave in a considerate manner 
with respect for one another. A beautiful example of solidarity and 
humanity is when students volunteered to assist in locations in South 
Moravia that had been devastated by a tornado. I’d like to express my 
sincere gratitude to the students concerned for their invaluable help.

Despite the challenging times, efforts by us to further 
develop the University must continue. The current issue of 
Universalia Magazine includes the incredible news that work 
by students and employees of the TBU is being displayed at the 
2020 World EXPO International Exhibition in Dubai. You’ll also 
read about cooperation with important external partners aimed 
at improving the quality of programmes and courses, as well as 
about a concerted effort to work with human resources, which is 
a priority. Other articles highlight some of the inspiring people 
employed at the TBU or describe the promotion of science 
and knowledge, support for the arts and sports, and about our 
responsible approach to environmental protection.  

Time passes very quickly and, this year, Tomas Bata 
University in Zlín celebrates the 20th anniversary of its 
establishment. A  lot has been done over the past 20 years, 
and I’d like to thank all those involved in the advancement of 
the TBU. I  believe we shall have an opportunity to mark this 
important anniversary in the newly renovated Assembly Hall at 
the pre-Christmas meeting.  

I wish you good health and a peaceful time in the months ahead. 
Prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D., Rector
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THE INDUSTRIAL DESIGN STUDIO 
OF THE FACULTY OF MULTIMEDIA 
COMMUNICATIONS (FMC) IS TO REPRESENT 
THE CZECH REPUBLIC AT THE 2020 WORLD 
EXPO INTERNATIONAL EXHIBITION IN DUBAI. 
AMONGST THE ITEMS TO BE DISPLAYED 
ARE UNIQUE, 3D-PRINTED BUILDING 
BLOCKS REFERRED TO AS “SANDIQ”, 
MAKING THEIR WORLD PREMIERE AS PART 
OF A PERMANENT EXHIBITION IN THE CZECH 
NATIONAL PAVILION.

EN

ATELIÉR PRŮMYSLOVÝ DESIGN FAKULTY 
MULTIMEDIÁLNÍCH KOMUNIKACÍ (FMK) 
BUDE REPREZENTOVAT ČESKOU REPUBLIKU 
NA VŠEOBECNÉ CELOSVĚTOVÉ VÝSTAVĚ 
EXPO 2020 V DUBAJI. NA STÁLÉ EXPOZICI 
ČESKÉHO NÁRODNÍHO PAVILONU 
PŘEDSTAVÍ VE SVĚTOVÉ PREMIÉŘE 
NAPŘÍKLAD UNIKÁTNÍ 3D TIŠTĚNÉ STAVEBNÍ 
BLOKY SANDIQ.

CZDUBAJFROM ZLÍN TO DUBAI

ZE ZLÍNA AŽ DO  

DUBAJE



„Účast ateliéru Průmyslový design FMK UTB ve Zlíně na světové 
výstavě EXPO 2020 v Dubaji se zrodila díky dlouhodobé spolu-
práci s předním světovým výrobcem 3D tiskových materiálů spo-
lečností Fillamentum,“ říká vedoucí ateliéru Průmyslový design 
doc. MgA. Martin Surman, ArtD., který je zároveň autorem bloků. 

„Považuji Ateliér Průmyslový design zlínské univerzity za 
špičkové designové pracoviště. Je skvělé, že tady dokáží dát 
našim materiálům skvělou podobu. Jednoznačně se ukazuje, že 
Zlín vždycky byl a je v čele designu. Nabídnout spolupráci právě 
tomuto ateliéru na EXPO Dubaj byla logická volba,“ uvádí ředitel 
společnosti Fillamentum Josef Doleček.

Společnými jmenovateli produktů, které budou vystaveny, 
jsou voda a  ekologická udržitelnost.  Stavební blok s  názvem 
SANDIQ je tištěný pomocí robotické ruky ze světově unikátního 
plně rozložitelného materiálu s  názvem NonOilen®. Jednotlivé 
bloky se mohou vzájemně kombinovat a variovat do nejrůzněj-
ších prostorových tvarových sestav, které se vhodně přizpůsobí 
konkrétní terénní situaci. Během stavby je možno jednotlivé blo-
ky postupně plnit pískem nebo zeminou, čímž dojde ke statické-
mu zpevnění celé sestavy. Každý blok je opatřen vnitřním pro-
storem pro umístění rostliny ve volném substrátu, což následně 
umožňuje vzniklou sestavu osázet libovolným počtem rostlin. 

„Cílem bylo, aby navržený výrobek, tištěný z  tohoto revo-
lučního kompozitního materiálu s příměsí lokálního pouštního 
písku, demonstroval na světové výstavě EXPO 2020 v  Dubaji 
principy ekologické udržitelnosti prostřednictvím eko materiálů, 
místních surovin a distribuované výroby. Vznikl tak designérský 
návrh stavebního bloku SANDIQ, který jsem optimalizoval pro 
výrobní technologii 3D tisku robotickou rukou,“ pokračuje  Mar-
tin Surman.

Kromě toho bude v Dubaji vystaveno také šest kolekcí funkč-
ních produktů, které navrhli studenti a  pedagogové Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně ve spolupráci s předními českými výrobci.  
Půjde například o kolekci porcelánových a lázeňských pohárků, 
sérii interiérových konviček nebo porcelánových květináčů.

CZ

“Participation by the Industrial Design Studio of TBU’s  FMC 
at the 2020 World EXPO in Dubai came about though long-
term cooperation with Fillamentum, a  global leader in the 
manufacture of 3D printing materials,” states Doc. MgA. Martin 
Surman, ArtD., Head of the Industrial Design Studio, who 
designed the blocks.

“I  consider the Industrial Design Studio of the University 
to be a  centre of excellence in design. We’re delighted with 
how great they make our materials look. It is obvious that Zlín 
has always been and remains at the cutting-edge of design. 
Extending cooperation with this Studio to encompass the EXPO 
in Dubai was a  logical choice,” remarked Josef Doleček, the 
Managing Director of Fillamentum.

All the products to be shown relate to a common topic, that 
of water and environmental sustainability. The SANDIQ building 
blocks are printed, with the aid of a robotic hand, from a unique, 
fully degradable material called NonOilen®. Individual blocks 
are combined to erect assemblies that are adapted in shape and 
form to suit the given terrain. During construction, it’s possible 
to fill the blocks with sand or soil in order to make a solid base 
for an entire assembly and improve its stability. The interior of 
each block is even suitable for growing a plant in substrate, so 
a complete structure could be given over to growing numerous 
plants.

“The aim at the EXPO in Dubai is to demonstrate how the 
blocks - printed from a  revolutionary composite material and 
filled with sand from the nearby desert - fulfil principles of 
ecological sustainability, achieved through the combined use of 
environmentally-friendly materials and local resources as well 
as the distributed method of production. This is the ethos behind 
the design of the SANDIQ building block, which I optimised for 
3D printing with a robotic hand,” added Martin Surman.

In total, six collections of functional products designed by 
students and academic staff from Tomas Bata University in Zlín, 
in cooperation with leading Czech producers, shall be presented 
in Dubai. These include a collection of porcelain and cups for spa 
water, a series of indoor watering cans and china flowerpots.
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DUBAJ
FIRST EXPO  
IN THE UNITED ARAB EMIRATES 
Running from 1 October 2021 to 31 March 2022, the 2020 World 
Exhibition is the first to be hosted by an Arab country and shall 
take place in the MENA & SA region (Middle East, Africa and 
South Asia).

The organisers state the 2020 EXPO has attracted over 
200 participants - multinational companies, educational 
institutions and NGOs, for example, from more than 190 
countries. The exhibition site is located in between Dubai 
and Abu Dhabi and covers an area of 438 hectares. Up to 25 
million visitors are expected to attend the event. 

POPRVÉ VE SPOJENÝCH ARABSKÝCH 
EMIRÁTECH

Expo 2020 v Dubaji probíhá od 1. října 2021 do 31. března 2022. 
Poprvé v historii se světová výstava koná v regionu MENA & SA 
(na Středním východě, v  Africe a  jižní Asii), a  poprvé je jejím 
hostitelem arabská země.

Podle organizátorů má EXPO 2020 více než 200 účastní-
ků (přes 190 zemí z celého světa a také nadnárodní společ-
nosti, vzdělávací instituce a nevládní organizace). Výstava se 
nachází  v prostoru mezi Dubají a Abu Dhabi s rozlohou 438 
hektarů. Předpokládá se, že na EXPO do Dubaje přijede až 
25 milionů návštěvníků.



ZASTOUPENÍSTUDENTI
TBU STUDENTS ASSISTED IN LOCATIONS HIT BY A TORNADO

V OBLASTI ZASAŽENÉ TORNÁDEM
POMÁHALI

STUDENTI AKTIVNĚ

Studenti Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně výrazně pomohli li-
dem v oblasti  zasažené tornádem na jižní Moravě. K dobrovol-
nické činnosti se přihlásili na výzvu univerzity. Dopravu stu-
dentů a jejich veškerou pomoc koordinovala Fakulta logistiky 
a krizového řízení (FLKŘ).     

Jednou z prvních, která na výzvu ihned zareagovala a okamžitě od-
jela do Moravské Nové Vsi, byla Natálie Němcová, studentka FLKŘ.  
„Pomáhali jsme s odklízením sutin u domu jedné starší paní. Ta celý 
den jen plakala, byla nám moc vděčná,“  popisuje Natálie a dodává: 
„Bylo to tam hodně náročné. Teprve když je člověk přímo na místě, 
uvědomí si, jak neskutečnou sílu tornádo mělo.“

Studenti z UTB sbírali a odklízeli vše, co při tornádu popa-
dalo do okolí domů, na přilehlé chodníky, cesty i pole za domy. 
„V době naší pomoci byly už domy většinou přikryté plachtami, 
ale v jejich okolí bylo potřeba odklidit všechnu tu spoušť,“ dopl-
nila další studentka Nikola.   

Pro studenty FLKŘ se jednalo o  výjimečnou praxi. Kromě 
úklidu pomáhali také ve skladech humanitárního materiálu, stří-
dali přetížené pracovníky obcí, přijímali telefonní hovory v krizo-
vých štábech apod. 

„Byli jsme neustále ve spojení se starosty postižených obcí 
a ihned jsme vysílali studenty tam, kam bylo potřeba,“ popsala 
děkanka fakulty doc. Zuzana Tučková. 

Tornádo zasáhlo obce, ve kterých zároveň žijí studenti i za-
městnanci zlínské univerzity. Studenti, kteří byli touto přírodní 
katastrofou dotčeni, mohli požádat univerzitu o  vyplacení mi-
mořádného stipendia.

CZ Students at Tomas Bata University in Zlín have provided great 
help to residents of an area in South Moravia devastated 
by a  tornado. A  call went out from the management of the 
University for volunteers to take part in activities. The Faculty of 
Logistics and Crisis Management (FLCM) arranged for transport 
of the students and oversaw the assistance they gave.     

One of the first to react immediately to the request for help was 
Natálie Němcová, a student of the FLCM, who headed to Moravská 
Nová Ves without delay. She spoke of the experience: “We helped 
clear debris from around the house of an elderly lady. She was 
crying all day long and very grateful for our assistance. It was 
extremely challenging. And it’s only possible to take in the immense 
power the tornado had when on site.”

Students of the TBU collected and cleaned up everything 
that had fallen in the surroundings of the homes, as well as on 
adjacent paths, roads and fields behind the houses during the 
tornado. “By the time we arrived in the area to provide assistance, 
most of the houses had been covered with tarpaulins, but it was 
still necessary to clear up the mess lying around,” added Nikola, 
another student volunteer.  

The FLCM students found it an exceptional experience. In 
addition to tidying up, the students also worked in warehouses 
storing humanitarian supplies, lent a helping hand to overworked 
staff of the local municipalities and answered telephone calls, 
providing invaluable assistance to the crisis management teams 
and others. 

“We were in constant contact with the chief councillors of 
the impacted villages, and sent students to help out where 
needed,” described Assoc. Prof. Zuzana Tučková, Dean of the 
Faculty. 

Some students and employees of the TBU actually 
live in the villages hit by the tornado. Students 
affected by the natural disaster were eligible for an 
extraordinary scholarship.

EN

„
AŽ NA MÍSTĚ 
SI ČLOVĚK 
UVĚDOMÍ, JAK 
NESKUTEČNOU 
SÍLU TORNÁDO 
MĚLO. 

“
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ZASTOUPENÍ
TBU IN PRESIDENCY OF CZECH RECTORS’ CONFERENCE

MÁ ZASTOUPENÍ V ČESKÉ
KONFERENCI REKTORŮ

Univerzita Tomáše Bati má opět svého zástupce ve vedení České 
konference rektorů (ČKR). Rektor UTB prof. Ing. Vladimír Sed-
lařík, Ph.D. byl zvolen jejím místopředsedou. Novým předsedou 
ČKR se stal prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., rektor Masarykovy 
univerzity.

„Těší mě, že se mi dostalo podpory od kolegů rektorů českých vy-
sokých škol. Post místopředsedy České konference rektorů je pro 
mě výzvou a věřím, že bude prospěšný také pro další rozvoj Univer-
zity Tomáše Bati ve Zlíně,“ řekl ke svému zvolení rektor UTB prof. 
Vladimír Sedlařík. 

Dalšími místopředsedy ČKR byli zvoleni rektoři Jiří Málek 
(Univerzita Pardubice), Jindřich Vybíral (UMPRUM), Pavel Tuleja 
(Slezská univerzita v Opavě) a rektorka Jitka Němcová (Vysoká 
škola zdravotnická).

Je to již podruhé, kdy má zlínská univerzita zastoupení ve 
vedení ČKR. V  letech  2006-2007 byl prof. Ing. Petr Sáha, CSc., 
tehdejší rektor UTB, předsedou ČKR.  

„Zvolení zástupce naší univerzity do předsednictva České 
konference rektorů vrací zlínskou univerzitu mezi instituce, které 
se výrazně spolupodílejí na formování strategie vysokého škol-
ství v naší zemi,“ uvedl prof. Petr Sáha, současný prorektor pro 
tvůrčí činnosti UTB.

Funkce místopředsedy pro oblast vzdělávání se prof. Vladi-
mír Sedlařík ujal k 1. srpnu 2021 a zastávat ji bude po 2 roky.

Česká konference rektorů, založená 28. ledna 1993, je sdru-
žení rektorů všech veřejných (26), státních (2) a některých sou-
kromých (19) vysokých škol v ČR. Zabývá se zásadními otázkami 
vysokých škol, zaují-
má k nim stanoviska 
a  uplatňuje je v  zá-
konodárných a  vý-
konných institucích 
a  úřadech. Spolu-
pracuje s  konferen-
cemi rektorů z jiných 
zemí, zejména s  Ev-
ropskou univerzitní 
asociací (EUA).

CZ

Tomas Bata University in Zlín again holds a  position in the 
presidency of the Czech Rectors’ Conference (CRC). Prof. Ing. 
Vladimír Sedlařík Ph.D., TBU’s  Rector, has been elected as 
a  Vice-President of the CRC, while Prof. MUDr. Martin Bareš, 
Ph.D., the Rector of Masaryk University, has been chosen as its 
President.

Prof. Sedlařík commented on his election: “I am delighted to have 
received support from my peers – rectors at Czech higher education 
institutions. The post of Vice-President of the CRC constitutes 
a great challenge for me, personally, and I believe it will also prove 
beneficial for the further development of Tomas Bata University in 
Zlín.” 

The other Vice-Presidents of the CRC include Jiří Málek 
(Pardubice University), Jindřich Vybíral (The Academy of Arts, 
Architecture and Design in Prague), Pavel Tuleja (The Silesian 
University in Opava) and Jitka Němcová (The College of 
Medicine).

This is the second time the TBU has been elected to the 
presidency of the CRC, as Prof. Ing. Petr Sáha, CSc. held a position 
of leadership at the CRC between 2006 and 2007 when he was 
the Rector of the TBU.  

According to Prof. Petr Sáha, today the Vice-Rector for R&D 
and Creative Activities at the TBU, “Having a  representative 
of the university again in the presidency of the Czech Rectors’ 
Conference permits the TBU another opportunity to be 
significantly involved in shaping the strategy of university-level 
education in the country.”

Prof. Vladimír Sedlařík assumed the 
office of Vice-President for Educational 
Affairs on 1 August 2021 and shall hold 
the post for two years.

The Czech Rectors’ Conference 
(CRC), established on 28 January 1993, 
is a  representative body that brings 
together rectors from all public (26) and 
state (2) higher education institutions 
and some independent (19) ones from 
across the country. The members of 
the CRC discuss key issues related to 
higher education, adopt standpoints 
on these issues and enforce them at 
legislative and executive institutions 
and authorities. They cooperate with 
such conferences in other countries, 
a notable example being the European 
University Association (EUA).

EN

STUDENTI UTB
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HUMAN RESOURCES

Univerzita Tomáše Bati má v současnosti 1030 zaměstnanců, 
z toho 52 % žen. Počet akademických a vědeckých pracovní-
ků činí téměř 600. Těmito počty se řadí mezi nejvýznamnější 
zaměstnavatele ve Zlínském kraji. 

Organizace s  tak rozsáhlou a  komplexní personální strukturou se 
musí potýkat se složitými procesy týkajícími se administrace a sprá-
vy personální agendy v souladu s platnou legislativou. 

„V kontextu celospolečenského vývoje ve světě by bylo kraj-
ně neprozřetelné nezahrnout práci s lidskými zdroji mezi hlavní 
priority naší univerzity.  Univerzitu tvoří studenti, ale také za-
městnanci. Kvalitní personální infrastruktura je nezbytná pro 
další rozvoj univerzity. Zkrátka, je to na nás,“ říká prof. Vladimír 
Sedlařík, rektor UTB.  „Je nutné také podotknout, že nová kon-
cepce pojetí HR oddělení v rámci UTB jde ruku v ruce s definova-
nými a schválenými cíli univerzity,“ dodává. 

Personální odbor byl proto nedávno rozdělen na personální 
oddělení a nově vzniklé oddělení rozvoje lidských zdrojů. „Tento 
krok nám umožní zefektivnit procesy na poli HR, které povedou 
k  lepší realizaci aktivit s potenciálními zaměstnanci, se stávají-
cím zaměstnanci i s těmi bývalými,“ upřesňuje prof. Sedlařík. 

CZ

Ing. Renata Bartošová

Tomas Bata University has 1,030 employees at present, out 
of which 52% are women. The number of academics and 
researchers total almost 600, marking the TBU out as a key 
employer in the Zlín Region. 

Organisations with such an extensive and complex personnel 
structure have to deal with complicated processes related to 
administration and management of the HR system in accordance 
with the legislation in force. 

“In the context of societal development across the world, 
not considering work with human resources as a chief priority 
at the University would be highly imprudent, seeing as it’s  an 
establishment made up of students and employees. A personnel 
infrastructure of quality is essential for further development of 
the TBU. In short, it’s up to us,” says Prof. Vladimír Sedlařík, the 
Rector. “It’s also necessary to point out that the new HR strategy 
of the TBU goes hand in hand with the defined and approved 
objectives of the University,” he adds. 

Human Resources has been recently split into two offices, 
namely “Human Resources” and the newly created “Human 
Resources Development”. “Doing this allows us to streamline 
HR processes, leading to better implementation of activities 
with prospective and current employees, as well as former staff,” 
explains Prof. Sedlařík. 

EN

THE IMPORTANCE OF HUMAN  
RESOURCES MANAGEMENT

PRÁCE S LIDSKÝMI ZDROJI 
PATŘÍ K NAŠIM PRIORITÁM

Mgr. Jana Večerková
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HUMAN RESOURCES
THE DUTIES OF THE STAFF AT THE TWO 
OFFICES
At Human Resources, employees can obtain information about 
their employment contract, salary-related matters and related 
changes. The HR officers advise on how to find out the extent of 
annual leave entitlement and provide relevant information on 
maternity leave or pension insurance contributions. The staff can 
also be contacted if it’s necessary to update personal data. 

Meanwhile, the officers at Human Resources Development 
primarily focus on effective recruitment, the process of on-
boarding new employees, fostering the University’s  culture 
and caring for current employees engaged in various spheres. 
They also provide professional assistance to faculties relating 
to processing documents necessary to obtain funds from grant 
schemes and projects. 

The heads of the two offices describe the work performed in 
a more detailed way, as follows.  

ING. RENATA BARTOŠOVÁ, HEAD OF 
TBU’S HUMAN RESOURCES 
You have been working at the TBU since its establishment, 
when Human Resources was set up. What do you remember 
of those early days?          
I  was the only person employed at Human Resources at the 
time the University was established. I  managed a  standard HR 
administration system and had two other duties: recruit as 
many international employees as possible and ensure bilingual 
communication at the University. The aim was to create 
a natural, international environment. I think both aims have been 
accomplished. We now provide all services in Czech or English.

How has the work of the Human Resources staff changed over 
time? 
The underlying principles of human resources management 
haven’t changed. What’s  happened is that the administration 
systems in HR have expanded, caused by how the TBU has 
developed, as well as rise in staffing levels and the number of 
funded projects. A  particularly time consuming matter is the 
project for human resources management. A  simple equation 
applies here - the more projects implemented at the University, 
the more work we have. That is why five HR officers are employed. 
In addition to administrative duties, we keep a  register of the 
current system of benefits and oversee the language training of 
employees. 

What’s it like to work in Human Resources at present?
Taking a  personal approach is a  significant part of our job. 
It’s important to carefully manage the administrative system and 
update it for related systems, for instance, salaries, electronic 
records management, catering and contributions from a  social 
fund. Just to give you an idea, during the summer holidays, 43 
new employees were taken on at the TBU while 34 left, and it 
was necessary to make over a  thousand changes to labour-law 
documents.

MGR. JANA VEČERKOVÁ, HEAD OF HUMAN 
RESOURCES DEVELOPMENT
What is the main difference between the units of Human 
Resources and Human Resources Development? 
Our activities are intertwined and interconnected. However, 
HR Development essentially reinforces activities that tend to be 
rather overlooked due to the growing number of administrative 
tasks. The current situation in the labour market is not favourable. 
At a time when the country has a very low unemployment rate, 
it’s difficult to find good future employees. That’s why, in addition 
to recruitment, we want to focus more on working with people 

EN

ČÍM KONKRÉTNĚ SE OBĚ ODDĚLENÍ 
ZABÝVAJÍ?  
Na personálním oddělení získají zaměstnanci informace týkající se 
smlouvy,  mzdových záležitostí a  jejich změn. Poradí vám, pokud 
potřebujete zjistit výši nároku na dovolenou, poskytnou informa-
ce ohledně odchodu na mateřskou dovolenou nebo příspěvku na 
penzijní pojištění. Můžete se na něj také obrátit s aktualizací vašich 
osobních údajů. 

Oddělení rozvoje lidských zdrojů se zaměří zejména na efek-
tivní nábor, proces adaptace nových zaměstnanců na univerzitní 
prostředí, nastavení univerzitní kultury, péči o stávající zaměst-
nance v  rozličných oblastech. Poskytovat bude také odbornou 
pomoc fakultám při zpracování dokumentů k získání prostředků 
z různých dotačních titulů a projektů. 

Bližší vysvětlení k náplni obou oddělení nám poskytly jejich 
vedoucí.  

ING. RENATA BARTOŠOVÁ, VEDOUCÍ 
PERSONÁLNÍHO ODDĚLENÍ UTB: 
Na UTB působíte od jejího vzniku, kdy byl vytvořen personál-
ní odbor. Jak vzpomínáte na tyto začátky?          
Při zrodu univerzity jsem byla na personálním oddělení sama. 
Vedla jsem standartní personální agendu a k tomu jsem dosta-
la další dva úkoly: zajistit co nejvíce zahraničních pracovníků 
a  dvojjazyčnou komunikaci na univerzitě. Cílem bylo  vytvořit 
přirozené mezinárodní prostředí. Myslím, že se tyto úkoly po-
dařilo splnit.  Dnes již běžně všechny naše služby poskytujeme 
v českém i anglickém jazyce.

Jak se v  průběhu času změnila práce personálního oddě-
lení? 
Základní principy personalistiky se nezměnily. S  rozvojem 
univerzity samozřejmě přibývalo našich zaměstnanců, fi-
nancovaných projektů a  také personálních agend. Časově 
náročná je zejména projektová personalistika. Platí jednodu-
chá rovnice: čím více má univerzita projektů, tím více máme 
práce. Proto také máme na oddělení pět personalistů. Mimo 
personální agendu je u nás evidován dosavadní systém bene-
fitů a  organizujeme podporu jazykového vzdělávání zaměst-
nanců. 

Jak vypadá práce na personálním oddělení v současnosti?
Osobní přístup je velmi důležitou součástí naší práce. Pečlivě 
vedená agenda a její aktualizace jsou důležité pro navazující 
agendy např. mzdovou, spisovou službu, stravovací systém, 
příspěvky ze sociálního fondu. Pro představu: v průběhu let-
ních prázdnin jsme přijali 43 nových zaměstnanců, naopak 
u  34 zaměstnanců jsme ukončili pracovní poměr, a  provedli 
jsme přes tisíc změn v pracovně - právních dokumentech.

MGR. JANA VEČERKOVÁ, VEDOUCÍ 
ODDĚLENÍ ROZVOJE LIDSKÝCH ZDROJŮ
Jaký je hlavní rozdíl mezi personálním oddělením a odděle-
ním rozvoje lidských zdrojů? 
Naše činnosti na sebe navazují a prolínají se. Oddělení rozvoje 
lidských zdrojů by však mělo posílit aktivity, na které kvůli na-
růstající agendě personálního oddělení nezbývá prostor. Situace 
na trhu práce není v současné době příznivá. V době, kdy máme 
velmi nízkou míru nezaměstnanosti, je těžké hledat nové a kva-
litní zaměstnance. Proto se kromě náboru chceme i více zaměřit 
na práci s lidmi, které na univerzitě máme a kterých si vážíme. 
Chceme budovat prostředí, ve kterém se budou lidé cítit dobře, 
bude ceněna jejich práce a přínos pro univerzitu, budou se moci 
rozvíjet a pracovat na sobě. 

CZ
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Udržitelnost a  dosažení uhlíkové neutrality naší univerzity 
v co nejkratší době, to jsou hlavní cíle, kterými se zabývá stu-
dentský spolek UTB za klima. 

Spolek se snaží, aby hlavními iniciátory a akční silou byli studen-
ti zajímající se o klimatickou krizi, ekologii, udržitelnost, a přede-
vším o budoucnost života na naší planetě. V tuto chvíli se chystá 
první náborové setkání, na které se přihlásilo již dvacet dva stu-
dentů a zájem stále roste s důležitostí těchto témat. 

Mezi činnosti spolku patří především vzdělávat, pořádat po-
pularizační akce a spolupracovat s podobnými organizacemi na 
konkrétních projektech. „Je velmi důležité, aby v současné době 
vznikaly podobné spolky, ať už studentské, nebo prostě z řad ši-
roké veřejnosti, zaměřené na problematiku řešení klimatické kri-
ze a udržitelnosti,“ vysvětluje Ing. David Šaur, Ph. D., neoficiální 
lídr spolku UTB za klima.

Spolek vznikl v roce 2019 a skládal se výhradně ze studen-
tů. Dnes jsou v jeho řadách i univerzitní pracovníci. „Je důležité 
se věnovat těmto tématům, jelikož s velkou pravděpodobností, 
pokud se nestane něco mimořádného v  současných scénářích 
vývoje klimatické změny, tak v budoucnosti budou její dopady 
čím dál tím častější,“ dodal dr. Šaur.

CZ

Sustainability and achieving carbon neutrality at the 
University as soon as possible are the main goals being 
pursued by the “TBU for Action on the Climate” Student 
Association. 

The group is seeking students to join it who are interested in 
the climate crisis, ecology, sustainability and, above all, in the 
future of life on our planet. The first meeting for recruiting new 
members is being planned, and 22 students have already signed 
up. Interest is continuing to grow as the importance of such 
matters becomes greater.

The activities of the association primarily comprise 
education, organising events to highlight such matters and 
cooperating with similar organisations on projects. “It is crucial 
that similar associations geared towards tackling the climate 
crisis and sustainability are founded, no matter whether by 
students or members of the public,” commented Ing. David Šaur, 
Ph.D., the unofficial leader of the “TBU for Action on the Climate” 
Association.

“It is important to address these issues, because it is very 
likely that, unless something extraordinary happens in forecasts 
of climate change, the impacts of it shall become a  more 
frequent event,” Dr Šaur added.

EN

FOND
KLIMATICKÉSTUDENT ASSOCIATION FOCUSES ON THE CLIMATE CRISIS

STUDENTSKÝ SPOLEK SE ZABÝVÁ OTÁZKAMI

KLIMATICKÉ KRIZE

already employed at the University, who we respect. We want 
to foster an environment where people feel comfortable, where 
their work and contribution to the University are valued, an 
environment in which they can develop and improve.

So what can new and current employees expect from your 
staff?
Several activities are being introduced. We want employees to feel 
comfortable at the University not only from the very beginning of 
their employment, but also during their entire time at the TBU. For 
newcomers, we’re preparing a support system to ease integration 
into the working environment, while current colleagues will 
benefit from a new education system and heightened employee 
care, extending the range of benefits. In order to truly ensure 
the stability of the University and its continuity, we need to start 
strengthening and building employees’ trust in the TBU to give 
them a  sense of certainty, especially in these uncertain times, 
and to allow them to understand the direction the University is 
heading in and the potential risks. We also do our best to ensure 
everyone understands what their role is, involve the person in 
implementing possible changes and communicate with them 
openly.

Why have you decided to conduct a survey amongst internal 
employees? How will you make use of the data acquired?
First of all, I  want to thank everyone who participated in the 
survey. This feedback will enable us to identify weaknesses in 
adaptation and conditions for work or education. We shall then be 
able to find out where things are succeeding or somewhat lacking. 
We intend to improve the working environment at the TBU, so the 
survey will be repeated in the future.

Co tedy mohou noví, ale i  stávající zaměstnanci od vašeho 
oddělení očekávat?
Rozbíháme řadu aktivit a  činností. Chceme, aby bylo zaměst-
nancům u nás příjemně už od okamžiku nástupu, ale i v průbě-
hu jejich pracovního života na UTB. Pro nováčky připravujeme 
systém podpory pro lepší začlenění do pracovního prostředí 
univerzity, pro stávající kolegy a kolegyně chystáme nový systém 
vzdělávání, posilujeme péči o zaměstnance, rozšiřujeme nabíd-
ku benefitů. Abychom skutečně mohli zajistit stabilitu univerzity 
a kontinuitu, potřebujeme u našich lidí začít posilovat a budovat 
důvěru, aby získali jistotu i v této nejisté době, porozuměli smě-
řování univerzity i možným rizikům. Zároveň je nutné pracovat 
na pochopení jejich role, zapojit je do případných změn, komu-
nikovat a informovat otevřeně.

Proč jste se rozhodli realizovat průzkum mezi interními za-
městnanci, k čemu vám tyto informace slouží? 
V prvé řadě chci moc poděkovat všem, kteří se do průzkumu zapoji-
li. Tato zpětná vazba nám umožní identifikovat slabá místa v oblas-
tech adaptace, podmínek pro práci nebo vzdělávání. Zjistíme, co 
funguje více, co méně. Máme v plánu zlepšovat pracovní prostředí 
na univerzitě, proto v budoucnu průzkum určitě zopakujeme.



UDÁLOSTI / NEWS 9

Fond pro talentované studenty, Trinity Bank Talent Fund, za-
ložila Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně spolu s Trinity Bank. 
Smlouvu podepsali rektor univerzity prof. Ing. Vladimír Sed-
lařík, Ph.D.  a Ing. Radomír Lapčík, LL.M., zakladatel banky 
Trinity. 

Zakladatel Trinity Bank a  velký zlínský patriot Radomír Lapčík 
se rozhodl věnovat významnou finanční částku Univerzitě To-
máše Bati na rozvoj talentovaných studentů a postdoktorandů. 
Fond pod názvem Trinity Bank Talent Fund vytvořený z  těchto 
prostředků podpoří projekty zaměřené na zvyšování znalostí, 
dovedností a kompetencí studentů univerzity i spolupracujících 
středních škol v oblasti progresivních technologií, finanční a di-
gitální gramotnosti.

„Velice nás těší důvěra a  podpora ze strany Trinity Bank 
a uděláme vše proto, abychom naplnili smysl zakládaného fon-
du. Tato forma podpory studentů je významným motivačním 
faktorem, který má pozitivní dopad na rozvoj univerzity, města 
i celého našeho regionu,“ řekl rektor Vladimír Sedlařík. 

„Vážím si toho, že jsem před dvaceti lety mohl být u vzniku 
Univerzity Tomáše Bati. O  to větší mám radost, když vidím, co 
všechno se za tu dobu univerzitě podařilo, jak vyrostla a jakých 
mezinárodních standardů dosahuje. Univerzitě nejen fandím, 
ale je pro mě ctí přispět sponzorským darem k  jejímu dalšímu 
rozvoji. Rozšířením partnerství tak navazuji na dosavadní spo-
lupráci Univerzity Tomáše Bati a  Trinity Bank a  věřím, že naše 
propojení bude přínosné jak pro akademickou obec, tak pro ve-
řejnost,“ uvedl Radomír Lapčík.

Prostředky z fondu dále významně podpoří výzkumné pro-
jekty studentů a postdoktorandů, rozvoj jejich týmové a mezifa-
kultní spolupráce s  cílem využít široké multioborové 
zaměření fakult této univerzity. Dále budou směřová-
ny k podpoře pedagogů věnujících se práci s talento-
vanými studenty a rozvoji těchto aktivit.

„Trinity Bank moc děkujeme a věříme, že tento akt 
bude inspirací i  pro další instituce, kterým záleží na 
rozvoji našeho kraje,“ dodal rektor.

CZ

A  fund intended to support talented students, the Trinity 
Bank Talent Fund, has been established by Tomas Bata 
University in Zlín in conjunction with Trinity Bank. The 
contract was signed by Prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D. 
and Ing. Radomír Lapčík, LL.M., founder of Trinity Bank. 

The founder of Trinity Bank and a big supporter of Zlín, Radomír 
Lapčík, decided to donate a significant amount of money to the 
TBU in order to nurture the development of talented students 
and postdocs. A fund entitled the Trinity Bank Talent Fund has 
since been set up to support projects that heighten knowledge 
and competency, and raise the skill sets of students at the 
University and its partner colleges in the areas of progressive 
technology, finances and digital literacy.

“We’re delighted to enjoy the confidence and receive such 
support from Trinity Bank, and we shall endeavour to fulfil 
the mission of the newly formed fund. This type of assistance 
for students is a  significant motivational factor that benefits 
the development of the University, the city and the region as 
a whole,” said Prof. Vladimír Sedlařík. 

Radomír Lapčík commented, “I  greatly appreciate the 
fact that I  personally experienced the establishment of Tomas 
Bata University twenty years ago, and all the more pleased to 
see its success and growth over the subsequent years to the 
point where it has become an establishment with a  global 
perspective. Not only am I a great fan of the University, I’m also 
honoured to contribute to its further development through 

a  gift of sponsorship. Existing 
cooperation between 
Tomas Bata University and 
Trinity Bank is augmented 
through this act of extended 
partnership, and I  believe 
the academic community 
and general public alike shall 
benefit from it.”

Additionally, the intention 
is to use the money from the 
fund to support research 
projects led by students and 
postdoctoral employees, 

build up the teams involved and promote inter-
faculty cooperation, with the aim of maximising 
the interdisciplinary orientation of TBU’s  faculties. 
Teachers working closely with talented students and 
advancing these activities shall also be supported by 
the fund.

“We are very grateful to Trinity Bank and we 
hope this act will inspire other institutions that care 
about the development of the region,” added Prof. 
Vladimír Sedlařík.

EN

FONDTBU AND TRINITY BANK ESTABLISH  
A FUND FOR TALENTED STUDENTS

UTB ZALOŽILA S TRINITY BANK FOND 
PRO TALENTOVANÉ STUDENTY 

„
UDĚLÁME VŠE, 
ABYCHOM SMYSL 
ZAKLÁDANÉHO 
FONDU 
NAPLNILI. 

“
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Nový obor, Výroba a konstrukce obuvi, otevře Fakulta tech-
nologická (FT) ve spolupráci s  Centrem výzkumu obouvání 
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně. Zájemci se mohou hlásit do 
bakalářského studia, a to jak do prezenční, tak i do kombi-
nované formy.

Během studia by se měli studenti naučit vše o konstrukci a de-
signu obuvi, nových obuvnických materiálech a  technologiích. 
„Předmětů, které jsme pro budoucí studenty připravili je hodně, 
je to celá škála oborů, ať už ortopedie či podiatrie, estetika obuvi, 
2D konstrukce či design nebo 3D tisková výroba obuvi a kompo-
nentů,“ popisuje děkan fakulty prof. Ing. Roman Čermák, Ph.D. 

Aby byla zachována kvalita výuky, bude kapacita maximálně 
12 studentů. Teoretické předměty se budou vyučovat na Fakul-
tě technologické, odborné předměty a  praxe budou probíhat 
v Centru výzkumu obouvání, kde jsou k dispozici tradiční dílny 
i špičkově vybavené obuvnické laboratoře.

„Dnes je trend zdravé a zároveň funkční a pohodlné obuvi. 
Dá se očekávat, že se stále více bude výroba obuvi zaměřovat 
na individuální potřeby zákazníka, tedy bude vyráběna na míru, 
a k tomu máme tady ve Zlíně skvělé podmínky. Zlín tak má vel-
kou šanci stát se evropským lídrem obuvnického výzkumu,“ po-
pisuje Ing. Tomáš Sáha, Ph.D., ředitel Centra výzkumu obouvání.

Dalším zásadní změnou je postupná obnova výroby kvalit-
ní obuvi zemích EU, která nabírá na dynamice. 
Každoročně se objem navyšuje o 3.3% a mezi 15 
největších exportérů se již zařadilo 9 evropských 
zemí.

Centrum výzkumu obouvání bylo založeno v roce 
2019. Jde o výzkumnou jednotku s celosvětovou 
působností pro výzkum, vývoj a  testování obuv-
nických materiálů, technologií a designu.

CZ

A  new degree course entitled Footwear Production and 
Construction is to be launched at the Faculty of Technology 
(FT), in cooperation with the Footwear Research Centre of 
Tomas Bata University in Zlín. Prospective students can 
apply for the Bachelor’s programme, either on a full-time or 
part-time basis.

The course shall encompass everything about footwear 
construction and design, new materials and technologies. 
“Numerous study units have been prepared for future students, 
covering a  wide range of disciplines, such as orthopaedics, 
podiatry, shoe aesthetics, 2D construction and design, and 3D 
printing shoes and components,” describes Prof. Ing. Roman 
Čermák, Ph.D., Dean of the Faculty of Technology.

In order to maintain a  high quality of classes, capacity is 
going to be limited to a maximum of 12 students. Units relating 
to theory shall be taught at the Faculty of Technology, while 
specialist elements and practical classes will take place at the 
Footwear Research Centre (FRC), where students can make use 
of traditional workshops and shoemaking laboratories equipped 
with state-of-the-art equipment.

“The trend today is for healthy, functional and comfortable 
shoes. The expectation is that 
shoe production will increasingly 
target the individual needs of 
customers, so shoes will be 
made to measure. And we have 
excellent conditions for this in 
Zlín, which has the potential to 
become a  Europe-wide leader 
in footwear research,” states Ing. 
Tomáš Sáha, Ph.D., Director of 
the Footwear Research Centre.

Another fundamental 
change is that high quality 
footwear is again being 
produced in the EU, and this has 

been steadily ramping up. Volume increases by 3.3% year-on-
year, and 9 European countries now rank amongst the top 15 
largest exporters.

The Footwear Research Centre was established in 2019. It is 
a  research unit with a  global scope of activities in research, 
development, testing materials for shoes, technologies and 
design.

EN

OBUVNÍKŮTBU REOPENS FOOTWEAR COURSE

OBUVNÍKŮ 
NA UTB 

SE VRACÍ VÝCHOVA 

„
PŘIHLÁŠKY DO 
OBUVNICKÉHO 
OBORU PŘIJÍMÁ 
FAKULTA 
TECHNOLOGICKÁ. 

“
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Skutečnou výzvou je pro studenty Fakulty managementu 
a ekonomiky možnost zamířit na rok studia do Velké Británie. 
V rámci tzv. double degree programu a spolupráce s Hudders-
field Business School mohou vybraní studenti poslední ročník 
bakalářského či magisterského studia dokončit v Anglii a zís-
kat titul z obou vysokých škol. 

Letos tuto výzvu přijala studentka 3. ročníku specializace Ekonomi-
ka a management podniku Karolína Klanicová. Jak se jí v Británii 
daří? Zeptali jsme se přímo Karolíny.

Karolíno, jaké jsou Vaše první dojmy krátce po příjezdu do Hud-
dersfieldu? S jakými očekáváními jste do Anglie mířila?
Vybavuji si svůj sevřený žaludek, když jsem nastupovala úplně 
sama do letadla, s velkými obavami, jak to celé zvládnu. Měla jsem 
ale obrovské štěstí na spolubydlící, které mi od začátku pomohly 
se vším potřebným. 

Jak vlastně studium za lamanšským průlivem probíhá a  jak 
moc do něj zasahuje situace okolo COVID19? 
Od přistání na britské půdě jsem na celou pandemii zapomněla. 
Neplatí zde žádné restrikce. Kvůli spolužákům z Číny, kteří nemohli 
dorazit, máme jeden povinný předmět online. Já ale i tak zvolila 
především ty, které se vyučují v kampusu. Výuka je tu ale odlišná – 
mám jen 9 hodin školy týdně, zbytek je individuální příprava, což je 
pro mě šok v porovnání s výukou v Čes-
ku. Spousta času je věnována týmovým 
projektům, které nás nutí mluvit s lidmi 
z celého světa – je to prostě bomba!

Co podnikáte, když zrovna nemusíte 
trávit čas v univerzitním kampusu?
Dva dny v  týdnu mám vyhrazené pro 
práci. Británie je finančně náročná, byla 
jsem proto nucena najít si rychle zaměst-
nání. S partou studentů z Francie máme 
společný týdenní plán, chodíme do posi-
lovny a sauny, občas máme „pártošku“. 

Spousta studentů si pod pojmem 
„double degree“ představí dvakrát tak 
náročné studium. Je to doopravdy tak?
Největší strach jsem měla z komunikace. 
Po měsíci už ale angličtinu ani nevnímám 
jako cizí jazyk. Učivo v Huddersfieldu mi 
nedělá problém, náročnější jsou pro mě 
předměty, které mají spolužáci na UTB, 
protože se na ně musím připravit indivi-
duálně. Snad to zvládnu, dám do toho 
vše.

Děkuji za rozhovor a přeji hodně štěstí!  
Lukáš Koutný

CZ A  very real chance exists for students at the Faculty of 
Management and Economics to head off to the UK for a year 
of study. As part of a  “double degree” programme, run in 
cooperation with Huddersfield Business School, selected 
students in their final year of a Bachelor’s/Master’s programme 
can finish their studies in the UK, and gain an academic degree 
from both universities.

This year, Karolína Klanicová, a  student in her 3rd year of 
specialisation in Business Economics and Management, took 
on the challenge. How is she doing in Britain so far? We spoke to 
Karolína about it.

Karolína, please tell us about your first impressions shortly 
after arriving in Huddersfield. What were your expectations 
when travelling to the UK?
I  remember my stomach aching when I  got on the plane all by 
myself, feeling concerned about how I’m going to handle the whole 
thing. However, I’m lucky to have wonderful room-mates who 
helped out with everything I needed after my arrival.

What is studying overseas like? How much is it currently 
influenced by the COVID-19 situation?  
Since landing on British soil, I have actually completely forgotten 
about the pandemic. There are no mandatory restrictions here. 
Since some students from China couldn’t make it over, I  have 
one class online. However, I  mostly opted for classes taught on 
campus anyway. However, classes are different here – I  only 

have 9 hours of lessons per week and the rest is 
individual preparation, which came as a shock to 
me, compared to classes in the Czech Republic. 
A  lot of time is spent on work for team projects 
so I get to talk to people from all over the world 
– it’s a blast!

What does a double degree student like you do 
when not on campus?
I have set aside two days a week for work. Life in 
Great Britain is a  challenge financially, so I  had 
to find a job quickly. There’s a weekly plan with 
a group of students from France, and we go to the 

gym or to the sauna and hold parties from time to time.

Many students imagine that study for a  “double 
degree” is twice as demanding. Is that really the 
case?
Communication was my biggest concern. After 
a  month, though, I  no longer think of English as 
a  foreign language. I  don’t have a  problem with my 
classes in Huddersfield. In fact, I find the course units 
my fellow students have at the TBU more demanding, 
because I  need to have an individual plan for 
preparation. I hope I pass, I’ll certainly do my best.

Thank you for the interview, I wish you good luck! 
Lukáš Koutný

ENOBUVNÍKŮANGLIECOURAGEOUS KAROLÍNA TRAVELS TO BRITAIN 

KAROLÍNA SEBRALA ODVAHU 
A VYRAZILA DO ANGLIE

„
PO MĚSÍCI UŽ 
ANGLIČTINU 
NEVNÍMÁM 
JAKO CIZÍ JAZYK. 

“
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Fotografka, pedagožka, akademička i kurátorka. Není toho 
snad mnoho? Nejspíš ne. Nejnovějším počinem Ireny Armu-
tidisové, emeritní děkanky Fakulty multimediálních komu-
nikací, je nová kniha s názvem Portrét krajiny. Slavnostně ji 
pokřtila v půvabné zahradě Zikmundovy vily, za přítomnosti 
rektora UTB prof. Vladimíra Sedlaříka a předsedy Nadačního 
fondu Zikmundovy vily Čestmíra Vančury.

Ve své knize se Irena Armutidisová pokusila shrnout svou dosa-
vadní tvorbu, ve které se věnuje fotografii krajiny téměř 15 let. 
Její fotografie jsou zastoupeny v  českých veřejných a  soukro-
mých sbírkách a v zahraničních galeriích.

„Jsou to většinou snímky krajiny, ve které žiji, kterou dů-
věrně znám. Tím je to pro mě jednodušší, když mohu kdykoliv 
za krajinou, takříkajíc zajít za humna, a nemuset někam dalece 
komplikovaně vyjíždět. Ve svých fotografiích se snažím reagovat 
ať už na reálné nebo atmosférické jevy, jež jsou v médiu fotogra-
fie konceptualizovány do podoby někdy až abstraktního nebo 
geometrického tvaru,“ popisuje svou tvorbu Irena Armutidisová.

Jak víme, pandemie koronaviru zmrazila téměř celé kulturní 
dění. Odsunula i chystané výstavy, kterých jsme se ale nakonec 
opět dočkali. Stejnojmennou výstavu – Portrét krajiny – tak Irena 
Armutidisová uvedla letos v červenci v Národním zemědělském 
muzeu v Praze, a další výstavu připravila společně se svým man-
želem, sochařem Nikosem Armutidisem, pro Krajskou galerii 
výtvarného umění ve Zlíně. V současné době spolupracuje s Ma-
sarykovým onkologickým ústavem v Brně, kde vystavila své fo-
tografie ve veřejném prostoru.

CZ

A photographer, a lecturer, an academic and a curator. Isn’t 
she taking on too much? Probably not. The latest artistic 
endeavour by Irena Armutidisová, Dean Emeritus of the 
Faculty of Multimedia Communications, is a  new book 
entitled Portrait of a Landscape. She launched it at a special 
event in the beautiful garden of the Zikmund Villa, in the 
presence of Prof. Vladimír Sedlařík, Rector of the TBU, and 
Čestmír Vančura, Chairman of the Zikmund Villa Endowment 
Fund.

Irena Armutidisová’s book documents her images of landscape 
photography over the past 15 years. Her photographs are 
included in public and private collections nationally, and are on 
display in galleries abroad.

“They’re mostly pictures of the landscape I  live in, which 
I have an intimate knowledge of. This makes it easier for me to 
wander around in it at any time, as it’s just around the corner, so 

to speak, and no long and 
complicated journeys 
are needed. My images 
try to capture a  moment 
of real or atmospheric 
phenomena, which can 
be conceived as abstract 
or geometric in form 
when presented via the 
media of photography,” 
says Irena Armutidisová 
of her work.

The coronavirus 
pandemic meant 
most cultural events 
were postponed or 
cancelled. However, 
some exhibitions were 
eventually permitted 

to happen, and so it was that Irena 
Armutidisová put on one under the same 
name – Portrait of a  Landscape – at the 
National Museum of Agriculture in Prague 
in July of this year. She was also able 
to hold another in conjunction with her 
husband, the sculptor Nikos Armutidis, 
for the Regional Gallery of Fine Arts in 
Zlín. Currently, she is collaborating with 
the Masaryk Memorial Cancer Institute in 
Brno, where her photographs are being 
exhibited in a public space.

EN

KRAJINAA HUNDRED FACES OF A LANDSCAPE

    KRAJINA   
          STOKRÁT JINAK NAGANO

„
V KNIZE JSOU 
VĚTŠINOU 
SNÍMKY 
KRAJINY, VE 
KTERÉ ŽIJI, 
KTEROU 
DŮVĚRNĚ 
ZNÁM. 

“
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Ostrov svobody je ambiciózní absolventský a  doktorský 
audiovizuální projekt, který vzniká v ateliéru Audiovizuální 
tvorby Fakulty multimediálních komunikací. V  hlavních ro-
lích uvidíme populárního českého herce Jiřího Mádla a slo-
venskou herečku maďarského původu Judit Bárdos. Režie se 
ujal Petr Januschka, který je zároveň autorem scénáře, vý-
konným producentem je František eF. Horvát. 

Konverzační drama se odehrává v  roce 1983 na palubě letadla 
Iljušin 62 mířícího z Prahy do Havany. Celý film se natáčí v leta-
dle Tupolev 154M – „Naganském expresu“, na jehož palubě slavili 
čeští hokejisté olympijské zlato při návratu ze zimních olympij-
ských her v japonském Naganu v únoru 1998. Letadlo je součástí 
muzejní expozice na letišti v Kunovicích.  

Jiří Mádl a  Judit Bárdos ztvárňují ve filmu dva mladé lidi 
před třicítkou, Jindřicha a Evu, kteří se v roce 1983 potkávají na 
zájezdovém letu Československých aerolinií z Prahy do Havany. 
Společně vzpomínají na pionýrský tábor, kde se ve třinácti letech 
poznali, a jejich někdejší náklonnost rychle ožívá. 

„Studentky a studenti pracují na snímku již více než tři roky. 
Samotná fáze výroby byla vzhledem k pandemické situaci v roce 
2020 dvakrát přesunuta. Pro studentský snímek neobvykle dlou-
hé období vývoje a preprodukce se kladně projevily na vysoké 
kvalitě a dobové věrnosti celého projektu. Scénář jsme konzulto-
vali s vysoce kvalifikovanými dramaturgy z řad interních pedago-
gů, externistů i nejvíce oceňovaných dramaturgů veřejnoprávní 
televize,“ uvádí výkonný producent snímku František eF. Horvát.

Do mezinárodní a české festivalové distribu-
ce má Ostrov svobody v plánu vyrazit v průběhu 
roku 2022. Vzhledem ke koprodukční dohodě 
s Českou televizí se počítá i s uvedením v rámci 
jejího vysílání.

CZ

An ambitious production, “The Island of Freedom” is 
a  film devised by graduates and doctoral students at 
the Audiovisual Arts studio of the Faculty of Multimedia 
Communications. It stars the popular Czech actor Jiří Mádl 
and Judit Bárdos, a  Slovak actress of Hungarian descent. 
Written and directed by Petr Januschka, František eF. Horvát 
is the executive producer of the project.

A  conversational drama set in 1983, it ostensibly takes place 
aboard an Ilyushin 62 aircraft en-route from Prague to Havana. 
However, the sole location of the film is actually a  Tupolev 
154M aeroplane, better known as the “Nagano Express”, which 
transported the victorious Czech ice-hockey team home after 
winning the Olympic gold medal at the Winter Olympic Games 
in Nagano, Japan, in February 1998. The aircraft is on display at 
a museum in Kunovice.

Jiří Mádl and Judit Bárdos play two people in their 30s, 
Jindřich and Eva, who meet by chance aboard a Czechoslovak 
Airlines flight from Prague to Havana in 1983. In the course 
of the drama, they reminisce about a  camp for “Pioneers” 
(a Communist-era youth group), where they first met at the age 
of thirteen, and the affection they once had for each other is 
quickly rekindled.

Horvát, the executive producer, said of the film: “The 
students have been working on the picture for more than 

three years. Production of it was 
postponed twice in 2020 due to 
the pandemic situation. The long 
period spent developing it and 
on preproduction, an extremely 
unusual occurrence for a  student 
film, has subsequently lifted the 
quality and historical accuracy 
of the entire project. Experts 
were consulted on the script – 
lecturers at the university with 
editing experience, teachers from 
elsewhere and respected script 
editors working for the Czech 
national broadcaster.”

The intention is for “The Island of Freedom” to be 
screened at domestic and international film festivals in 
2022. In accordance with the co-production agreement 
concluded with Czech Television, the film is also 
expected to be shown on one of its channels.

EN

KRAJINANAGANO
FILMING OF “THE ISLAND OF FREEDOM”  

ON THE NAGANO EXPRESS

DĚJIŠTĚM FILMU  
OSTROV SVOBODY 

JE NAGANSKÝ EXPRES

„
V LETADLE SLAVILI 
V ROCE 1998 
ČEŠTÍ HOKEJISTÉ 
OLYMPIJSKÉ 
ZLATO Z NAGANA. 

“
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KOLOMAZNÍKSUMMIT IN THAILAND TO BE NAMED  
AFTER PROF. KOLOMAZNÍK

SYMPOZIUM V THAJSKU 
PONESE JMÉNO  

PROF. KOLOMAZNÍKA
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KOLOMAZNÍK
PROF. KAREL KOLOMAZNÍK Z FAKULTY 
APLIKOVANÉ INFORMATIKY BYL 
MEZINÁRODNÍ KOMISÍ JMENOVÁN JEDNÍM 
Z ČESTNÝCH HOSTŮ (STARS) SUMMITU 
SUSTAINABLE INDUSTRIAL PROCESSING 
SUMMIT (SIPS 2022) A ZÁROVEŇ ÚSTŘEDNÍ 
OSOBNOSTÍ DÍLČÍHO SYMPOSIA 
NESOUCÍHO JEHO JMÉNO - KOLOMAZNIK 
INTERNATIONAL SYMPOSIUM ON 
MATERIALS RECYCLING PROCESSES & 
PRODUCTS. SYMPOSIUM PROBĚHNE VE 
DNECH 27. 11. – 1. 12. 2022 V THAJSKÉM 
PHUKETU.

Prof. Kolomazník zasvětil celý svůj život výzkumu v  oblasti ra-
cionalizace průmyslových procesů a recyklace především orga-
nických odpadů a je držitelem řady národních i mezinárodních 
ocenění. 

Summit pořádá nezisková organizace FLOGEN Stars Outre-
ach a jeho nosným tématem je cesta k udržitelnosti prostřednic-
tvím vědy a technologií. Sdružuje vědce včetně nositelů Nobelo-
vy ceny, inženýry, zástupce významných průmyslových podniků, 
ale také právníky a  politiky, kteří společnou diskusí přispívají 
k vytváření budoucích rozhodnutí na poli udržitelnosti. Summit 
má zároveň významnou propagační funkci, snaží se přiblížit 
a ocenit práci lidí převážně v technických oborech směrem k ve-
řejnosti. Obsahuje několik dílčích tematicky zaměřených sympo-
zií, z nichž každé nese pro daný rok jméno významné osobnosti 
z příslušné odborné oblasti.

Předsedou organizačního výboru je Dr. Florian Kongoli, CEO 
ve společnosti FLOGEN Technologies Inc. (Montreal, Kanada) 
a ředitel FLOGEN Stars Outreach. Dr. Kongoli navštívil ve dnech 
9. -13. srpna Fakultu aplikované informatiky, aby se osobně se-
známil s pracovištěm profesora Kolomazníka. 

V rámci své návštěvy se Dr. Kongoli také setkal s  rektorem 
UTB ve Zlíně, prof. Ing. Vladimírem Sedlaříkem, Ph.D. V závěru 
jednání byla podepsána dvoustranná partnerská smlouva mezi 
Univerzitou Tomáše Bati ve Zlíně a společností FLOGEN.

CZ

PROF. KAREL KOLOMAZNÍK FROM THE 
FACULTY OF APPLIED INFORMATICS 
HAS BEEN APPOINTED BY THE 
INTERNATIONAL COMMITTEE AS ONE OF 
THE GUESTS OF HONOUR (STARS) OF 
THIS YEAR’S SUSTAINABLE INDUSTRIAL 
PROCESSING SUMMIT (SIPS 2021) 
AND ALSO THE CENTRAL FIGURE OF 
KOLOMAZNIK INTERNATIONAL SYMPOSIUM 
ON MATERIALS RECYCLING PROCESSES 
& PRODUCTS. THE SYMPOSIUM WILL BE 
HELD ON NOV 27 – DEC 1, 2022 IN PHUKET, 
THAILAND.

Prof. Kolomazník has dedicated his entire life to research in the 
field of rationalization of industrial processes and recycling of 
especially organic waste, and holds a  number of national and 
international awards (including the Rolex Award for Enterprise in 
1998, Czech Brain – Invention Award, Natural Sciences in 2014).

The summit is organized by the not-for-profit organization 
FLOGEN Stars Outreach and its main topic is to achieve 
sustainability through science and technology. The summit 
brings together scientists, including Nobel laureates, engineers, 
representatives of major industrial companies, as well as 
lawyers and politicians, who work together to help make 
future decisions in the field of sustainability. The summit also 
has an important promotional function, trying to bring closer 
and appreciate the work of people, mainly in technical fields, 
towards the public. It hosts several specific symposia, each held 
in honour of a renowned figure in the field.

Chairman of the Organizing Committee is Dr. Florian 
Kongoli, CEO at FLOGEN Technologies, Inc., Montreal, Canada 

and Chairman of FLOGEN Stars Outreach. Dr. 
Kongoli visited on August 9-13 the Faculty of 
Applied Informatics to get acquainted with the 
workplace of Prof. Kolomazník. During his visit, 
Dr. Kongoli also met with the Rector of TBU in 
Zlín, prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D. At the end 
of the meeting, a  cooperation agreement was 
signed between Tomas Bata University in Zlín 
and FLOGEN.

ENSYMPOZIUM V THAJSKU 
PONESE JMÉNO  

PROF. KOLOMAZNÍKA

Prof. Ing. Karel Kolomazník, CSc., vědec a pedagog Fakulty 
aplikované informatiky UTB ve Zlíně
•  patří k předním světovým odborníkům na kožedělné 

technologie 
•  je držitelem Ceny Invence za přírodní vědy v soutěži Česká 

hlava 2014
•  je držitelem ceny Rolex Award for Enterprise  

(„malá Nobelova cena“)
•  v USA byl zařazen mezi 2000 nejvýznamnějších odborníků 

v daném oboru na světě

Prof. Ing. Karel Kolomazník, DrSc., a scientist and a teacher 
at the Faculty of Applied Informatics at the TBU in Zlín
•  ranks among the world’s leading experts in leather 

technology
•  was given the Invention Prize for Natural Sciences in the 

2014 Czech Brain Awards
•  is the holder of the Rolex Award for Enterprise (something 

like a “mini Nobel Prize”) 
•  has been ranked in the USA as one of the top 2,000 

experts of global renown in his field of expertise
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Pes ve výuce? Ano, i pes se může stát součástí výuky, obzvlášť 
pokud se jedná o canisterapii. Zájemci o tuto terapii měli za-
čátkem akademického roku možnost absolvovat workshop, 
který pořádalo Centrum pro studenty se specifickými po-
třebami UTB. Celouniverzitní pracoviště poskytuje podporu 
uchazečům a studentům UTB se zrakovým, sluchovým a po-
hybovým postižením, poruchami učení, poruchami autistic-
kého spektra, psychickým či somatickým onemocněním. 

Canisterapie je název pro terapii pozitivního psychosociálního 
a  fyzio-rehabilitačního působení na potřebné osoby prostřed-
nictvím speciálně vedeného a cvičeného psa. Můžeme ji chápat 
jako kontakt člověka se psem a obecně ji řadíme do okruhu so-
ciální rehabilitace. Má pozitivní vliv na lidskou psychiku a sociál-
ně-integrační stránku člověka.

„Jelikož je mezi studenty velký zájem právě o  tuto oblast, 
tak jsme se rozhodli, že nabídneme studentům opět možnost 
se této akce zúčastnit. Studenti byli opravdu rádi, i vzhledem ke 
covidové pauze. Nicméně ani v  době covidové pandemie jsme 
nechtěli studenty ochudit o canisterapii, a tak jsme celý 
workshop přesunuli na online platformu,“ komentuje 
koodinátorka celé akce Julie Junaštíková.

Canisterapie je určena pro práci s různými cílovými 
skupinami například pro děti se zdravotním postižením 
či pro seniory, z nichž každá vyžaduje odlišné metody.

Abychom spojili teoretické znalosti s  praktickými 
dovednostmi, pozvali jsme opět dvě zkušené lektorky 
s více než dvacetiletou praxí v oboru. Spolu se cvičeným 
psem Flábikem lektorky seznámily studenty s využitím 
canisterapie v  terénu, ukázaly jim, jak s  dětmi procvi-
čovat například jemnou motoriku. Studenti se zají-
mali také o canisterapeutické zkoušky, o vhodné plemeno psa 
pro tento typ terapie či od kolikátého roku života psa je možné 
absolvovat odborný výcvik,“ dodala koordinátorka akce Julie 
Junaštíková.

Vzhledem k vysokému zájmu o téma Canisterapie připravuje 
Centrum pro studenty se specifickými potřebami na následující 
letní semestr další workshop. 

CZ

How about a dog in class? Yeah, even a dog can join in, specially 
when talking about canine-assisted therapy. Students 
interested in the treatment method had the opportunity 
to take part in a  workshop organised by TBU’s  Centre for 
Special Needs Students at the beginning of the academic 
year. A unit run by the University, it helps support applicants 
and students with sight and hearing impairments, physical 
disabilities, learning disorders, autism spectrum disorders 
and mental or somatic diseases.

Canine-assisted therapy is a  positive way of psychosocial and 
physiotherapy-led rehabilitation treatment of people in need 
with the aid of a  specially instructed and trained dog. Simply 

put, it can be understood as 
human contact with a  dog, 
and is a  means of furthering 
social rehabilitation. It exerts 
a  positive effect on the 
human psyche and the socio-
integration aspect of a person.

“Since canine-assisted 
therapy enjoys huge popularity 
among students, we decided to 
offer students the opportunity 
to experience it again. The 

students were very happy, also because of the long break caused 
by the Covid-19 pandemic. Even during that period, though, we 
didn’t want to deprive students of the lecture on the therapy, 
so we transferred the workshop online,” commented Julie 
Junaštíková, the co-organiser of the event.

Canine-assisted therapy is intended for different target 
groups, for example, children with physical disabilities and 
pensioners, and each requires a different approach.

“In order to link theoretical knowledge and practical skills, 
we again invited two lecturers with over 20 years of experience in 
the field. The lecturers and Flábik, their trained dog, presented 
to students what canine-assisted therapy is like in practice 
and how to train fine motor skills with children, for example. 
Students were also curious about qualifications in canine-
assisted therapy, about the breeds of dog suitable for it, and 
the recommended age for a dog to be trained for the therapy,” 
added Ms Junaštíková. 

As a  consequence of the immense popularity that canine-
assisted therapy has, the Centre for Special Needs Students is 
now preparing another workshop for students, which is planned 
for the upcoming summer semester.

EN

CANISTERAPIE
CANINE-ASSISTED THERAPY IN PRACTICE

CANISTERAPIE
V PRAXI

„
STUDENTI MAJÍ 
O CANISTERAPII 
VELKÝ ZÁJEM  

“
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Hrozí na našem území častější výskyt tornád? Dají se před-
vídat? Souvisí to se změnou klimatu? Jakým způsobem 
ovlivnila pandemie COVID-19 naši společnost? Toto byla jen 
některá z nosných témat, o nichž mohli diskutovat účastníci 
konferencí CrisCon 2021 a Medicína katastrof. Hlavním orga-
nizátorem obou zmíněných konferencí byla Fakulta logistiky 
a krizového řízení v Uherském Hradišti. 

Přes sto třicet odborníků z nejrůznějších oblastí se ve dnech 8. 
- 9. září 2021 zúčastnilo konference CrisCon v královském měs-
tě Uherské Hradiště. Z posluchačů můžeme zmínit zástupce ze 
Správy státních hmotných rezerv, Hasičských záchranných sbo-
rů z České republiky, ale i z krajských a městských úřadů. 

„Bylo nám ctí, že právě při konání jubilejního desátého roč-
níku konference CrisCon jsme mohli účastníky informovat o no-
vém vzdělávacím programu pro úředníky a zaměstnance, kteří 
se podílejí na zajištění ochrany obyvatel a krizovém řízení,“ po-
psala děkanka fakulty Zuzana Tučková.

Druhou konferenci s mezinárodním přesahem, která se ko-
nala ve dnech 14. – 16. září v Luhačovicích, byla Medicína kata-
strof. Diskutovalo se o zkušenostech orgánů ochrany veřejného 
zdraví, činnosti nemocnic a záchranné zdravotní služby v době 
pandemie i o strategii očkování a dosažených výsledcích. Sou-
částí konference byly praktické ukázky všech složek IZS, které 
jsou divácky velice atraktivní. Novinkou byl kulatý stůl, kterého 
se zúčastnili významní představitelé veřejné sféry.

CZ

Are tornadoes going to pose a frequent threat to the country? 
Is it possible to prevent them from happening? Is climate 
change to blame? What impact has the COVID-19 pandemic 
had on society? These questions and others were some of 
the key topics addressed by attendees at the conferences 
CrisCon 2021 and Disaster Medicine. The chief organiser of 
both was the Faculty of Logistics and Crisis Management in 
Uherské Hradiště. 

Over 130 experts from various fields attended the CrisCon 
conference held in the royal town of Uherské Hradiště during 
8-9 September 2021. Representatives from the State Material 
Reserves body, fire brigades of the Czech Republic, regional 
authorities and municipalities participated. 

“We were honoured to have the opportunity to inform 
attendees about a  new training programme for office workers 
and employees involved in providing population protection 
and crisis management on the occasion of the tenth CrisCon 
conference,” stated Zuzana Tučková, Dean of the Faculty.

The other conference - Disaster Medicine - tackled matters 
with an international angle, taking place in Luhačovice during 
14-16 September. Discussion encompassed the experience 
of organisations involved in the protection of public health, 
activities carried out by hospitals and emergency medical 
services during the pandemic, the strategy for vaccination and 
the results achieved. Demonstration of work by all the units of 
the Integrated Rescue System, which proved of great interest to 
the attendees, also formed part of the conference. Moreover, the 
event included, for the first time, a  round table discussion for 
representatives of the public sector.

EN

CANISTERAPIE
KONFERENCÍCHTHE TORNADO, COVID-19 AND OTHER TOPICS DISCUSSED 

AT CONFERENCES 

TORNÁDA I COVID-19 
NEJEN O NICH SE DISKUTOVALO  

NA KONFERENCÍCH



ČAS NA VĚDU
NIGHTTIME

NEJLEPŠÍ ČAS NA VĚDU? 

HLAVNĚ V NOCI
Nighttime is the best time  

for science
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ČAS NA VĚDU
PO LOŇSKÉ PAUZE PROBĚHL  24. ZÁŘÍ 
2021 OBLÍBENÝ FESTIVAL VĚNOVANÝ VĚDĚ 
– NOC VĚDCŮ. NÁVŠTĚVNÍCI TAK MOHLI 
NAHLÉDNOUT DO PROSTOR FAKULTY 
LOGISTIKY A KRIZOVÉHO ŘÍZENÍ, CENTRA 
POLYMERNÍCH SYSTÉMŮ, LABORATORNÍHO 
CENTRA FAKULTY TECHNOLOGICKÉ 
A ZLÍNSKÉHO ZÁMKU, KTERÝ JSME PRO 
TUTO NOC PROMĚNILI V EXPERIMENTY 
NABITOU LABORATOŘ.

Tématem letošního ročníku byl čas. Ten prosákl také do tradič-
ního maratonu přednášek Science Café, ve kterých naši vědci 
předávali své znalosti o časové náročnosti výroby piva nebo vy-
světlovali, proč známe mikroby teprve pár století, když tady byli 
dlouho před námi. Naopak přednáškový sprint nabídlo pásmo 
10 minut o vědě, které z velké části měli ve svých rukou naši dok-
torandi.

Návštěvníci se mohli vžít do role vědce, zapojit se do nejrůz-
nějších experimentů a něco zajímavého se naučit. Pro zájemce 
o  opravdu hluboké poznání byly připraveny workshopy, zabý-
vající se například proměnami polymerů 
v  čase nebo polemikou, zdali je hmyz po-
trava budoucnosti.

Inspirovali jsme se loňským průběhem 
Noci vědců a připravili i program dostupný 
online. Rozšíření se dočkala hra Nevím, dál! 
Ta uhasí vaši žízeň po vědomostech, soutě-
živosti i zábavě na dlouhé podzimní večery. 
Otestujete si své znalosti v  oblastech pří-
rodních i humanitních věd, techniky nebo 
umění. Hrát můžete odkudkoli online na 
www.nevimdal.cz.

Letošní Noc vědců byla zkrátka nabitá jako obvykle a my už 
se jen těšíme na příští ročník!

CZ

THE POPULAR SCIENCE FESTIVAL 
“RESEARCHERS’ NIGHT” RETURNED IN 
FULL AFTER TAKING SOMETHING OF 
A BREAK LAST YEAR, BEING HELD ON 
24 SEPTEMBER 2021. VISITORS HAD 
A CHANCE TO LOOK AROUND VARIOUS 
PREMISES - THE FACULTY OF LOGISTICS 
AND CRISIS MANAGEMENT, CENTRE OF 
POLYMER SYSTEMS, LABORATORY CENTRE 
OF THE FACULTY OF TECHNOLOGY AND 
ZLÍN CHATEAU, THE LATTER HAVING BEEN 
CONVERTED INTO AN EXPERIMENT-PACKED 
LABORATORY FOR THE NIGHT.

The theme this year was time. The 
habitual “marathon” of Science Café 
lectures included talks by scientists on 
how long it takes to brew beer and why 
humans only learned about microbes 
a  few centuries ago, even through they 
were around long before us. In contrast, 
a  series of bite-size, 10-minute lectures 
were also given, mostly by Ph.D. students. 

Visitors got a  taste of what it’s  like 
to be a  scientist by participating in 

experiments and learning fascinating things. For those seeking 
a  deep dive into a  subject, there were workshops on matters 
such as how polymers transform over time and the controversial 
topic of insects as food in the future.

Inspired by the online version of Researchers’ Night last 
year, the event went digital, too. Notably, a game called “Next 
question, please!” remains available on the internet – a resource 
of knowledge, competition and fun in the long autumn evenings 
ahead. Go on, test what you know about the natural sciences 
and humanities, technology and arts! The game is online at 
www.nevimdal.cz.

In short, this Researchers’ Night had a very full programme 
as usual, and everyone is looking forward to next year’s!

EN
NIGHTTIME

„
DOSPĚLÍ I DĚTI SE 
S RADOSTÍ VŽILI 
DO ROLE VĚDCE 

“



AEROBIKFOUR GOLD MEDALS FOR SPORTS AEROBICS

ČTYŘI ZLATÉ PRO

SPORTOVNÍ 
AEROBIK
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SKVĚLÉHO ÚSPĚCHU DOSÁHLI ZÁVODNÍCI 
MV TEAM PŘI UTB NA MISTROVSTVÍ ČESKÉ 
REPUBLIKY VE SPORTOVNÍM AEROBIKU, 
KDYŽ ZÍSKALI HNED ČTYŘI ZLATÉ MEDAILE. 
NA STUPNĚ NEJVYŠŠÍ VYSTOUPILI JÁCHYM 
HANÁK, DVOJČATA GABRIELA A LUCIE 
VESELÉ A TAKÉ TRIO ELENA SMETANOVÁ, 
ADRIANA VOJTĚŠKOVÁ A EMMA 
KASPŘÁKOVÁ SE SKLADBOU AMERICA.
Celkově přivezl MV Team zlínské univerzity z národního šampionátu 
deset cenných kovů a opět se zařadil na nejvyšší příčky v TOP TEN 
2021 mezi kluby sportovního aerobiku v České republice. 

Jmenujme alespoň některé 
z úspěchů. Jáchym Hanák letos po-
prvé startoval ve věkové kategorii 17 
a více let, což je ve sportovním aero-
biku už kategorie dospělých. O me-
daile bojoval spolu s Annou Macko-
vou v kategorii DUO, kde se umístili 
na 4. místě, a v kategorii singl muži, 
v níž získal titul mistr ČR. Tím si zajis-
til nominaci na mistrovství světa ve 
Francii. Rovněž duo Vanda Šimková 
a Erika Ševců startovalo v „dospělé“ 
kategorii. Dívky se staly vicemistry-
němi ČR, a také se zúčastní mistrov-
ství světa ve francouzském Agenu. 

V  juniorské kategorii získalo nominaci na MS trio Veronika 
Nováková, Alena Březinová a  Karolína Knedlová za 3. místo. 
V  mladší kategorii kadet přivezly závodnice hned 3 mistrovské 
tituly, a to duo Gabriela a Lucie Veselé a trio Elena Smetanová, 
Gabriela Vojtěšková a Emma Kaspřáková. Další medaili za 3. mís-
to vybojovalo trio Marianna Baťová, Ema Gábová a Denisa Březi-
nová. Závodilo se i v nejmladší kategorii 8-10 let, z níž si 1. místo 
odvezl Dominik Falta. 

Získání těchto skvělých umístění a nominace na mistrovství 
světa jsou výsledkem důsledné tréninkové přípravy pod vede-
ním trenérky Moniky Váňové. 

CZ

MEMBERS OF THE TBU’S MV TEAM 
ACHIEVED GREAT SUCCESS AT THE CZECH 
CHAMPIONSHIP IN SPORTS AEROBICS, 
WINNING FOUR GOLD MEDALS, NO LESS. 
JÁCHYM HANÁK, TWINS GABRIELA AND 
LUCIE VESELÁ AND THE TRIO OF ELENA 
SMETANOVÁ, ADRIANA VOJTĚŠKOVÁ AND 
EMMA KASPŘÁKOVÁ, PERFORMING TO THE 
SONG AMERICA, TOOK THE TOP POSITIONS 
ON THE PODIUM.
In fact, the MV Team of the Zlín-based university won a total of ten 
medals at the championship, regaining a position in the 2021 TOP 
TEN of sports aerobics clubs in the Czech Republic.

A brief rundown of some of the team’s successes: This 
year was the first time that Jáchym Hanák took part in the age 
group of 17 and above, an adult category in sports aerobics. He 
performed with Anna Macková in the DUO (pairs) category in 
competition for medals, where the pair took fourth place, as well 

as in the men’s singles group, where 
he won the title of Czech Champion. 
In doing so, he secured a nomination 
for the World Cup in France. The 
pair comprising Vanda Šimková 
and Erika Ševců participated in 
the adult category as well. The 
girls were runner-ups at the Czech 
Championships, so shall also go on 
to the World Championships to be 
held in Agen, France. 

Furthermore, Veronika 
Nováková, Alena Březinová and 
Karolína Knedlová, after being 
placed third, will be heading for 

the World Championships in the junior section. In the younger 
category of cadets, the competitors took home 3 championship 
titles, namely the pair of Gabriela and Lucie Veselá and the trio of 
Elena Smetanová, Gabriela Vojtěšková and Emma Kaspřáková. 
Other medal winners were Marianna Baťová, Ema Gábová and 
Denisa Březinová, who came third. The youngest age group at 
the competition was for children aged 8 to 10, with Dominik Falta 
emerging as victorious.

This great success, as well as the nominations for the World 
Championships, are the result of consistent training under the 
guidance of coach Monika Váňová.

ENAEROBIK
ČTYŘI ZLATÉ PRO

SPORTOVNÍ 
AEROBIK

„
DĚKUJEME ZA 
PODPORU UNIVERZITĚ, 
MĚSTU ZLÍN, ČESKÉ 
UNII SPORTU 
A ZLÍNSKÉMU KRAJI. 

“
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